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پرداخت 9 همت به تجهیزات پزشکی

 ضرورت شناخت انواع فقر
برای حل مسائل معیشتی زنان

ایران/ احمد مسلمی، رئیس انجمن متخصصین تجهیزات 
پزشکی کــشــور در نشست خــبــری در پــاســخ بــه ســؤال 
»ایــران« مبنی بر اینکه چند درصد تجهیزات مراکز درمانی 
و بیمارستانی کشور تولید داخل است، بیان کرد: »از نظر 
مالی حدود 45 درصد و از نظر تعداد بالای 70 درصد تجهیزات 
پزشکی کشور، تولید داخلی است که از این میان از نظر 
تعداد بالای 80 درصد تجهیزات بیمارستان ها از تولید داخل 
استفاده می شود.« وی با اشاره به اینکه سالانه 50 میلیون 
دلار صادرات تجهیزات از کشور صورت می گیرد، گفت: »با 
تولید تجهیزات پزشکی، موفق به صرفه جویی 1.5 میلیارد 
دلار ارز برای کشور شدیم.« مسلمی افزود: »وزارت بهداشت 
و سازمان برنامه و بودجه اعلام کرده اند که 17 هزار میلیارد 
تومان به صورت سند بدهی دارند که مقرر شده حدود 9 هزار 
میلیارد تومان از محل صندوق توسعه ملی به صورت نشانه دار 
ظرف چند روز آینده از طریق مراکز دانشگاهی، به تجهیزات 

پزشکی تخصیص یابد.«

ایران/ زهرا بهروزآذر، معاون رئیس جمهوری در امور زنان 
و خانواده بر ضرورت شناخت انواع فقر برای حل مسائل 
معیشتی زنان تأکید کرد. وی  بر لزوم توجه به تفاوت های 
شرایط گروه های مختلف زنان در چالش های معیشتی تأکید 
کرده و ارائه راهکارهای متناسب با نیازهای هر گروه بر اساس 
شرایط خاص آنها را حائز اهمیت دانست. وی افزود: »انواع 
روش های پرداخت یارانه ها، حمایت های اقتصادی هدفمند، 
ــه آمــوزش هــای مهارتی، بهبود دسترسی به خدمات  ارائ
بهداشتی و درمانی و... راهکارهای کاهش فقر هستند.« 
بهروزآذر با برشمردن فرصت ها و مزایای این روش ها و عوامل 
تأثیرگذار بر بازدهی آنها، بر افزایش کارایی و کاهش ناکارآمدی 
روش هــای استفاده شده در کاهش فقر تأکید کرد: »قطعاً 
پرداخت تسهیلات خرد در شرایط فقر معیشتی، می تواند 
گره گشای زندگی افراد باشد، اما برای برون رفت از چرخه 
فقر باید زنجیره کارآفرینی به طور کامل از تأمین مواد اولیه تا 

فروش محصول در نظر گرفته شود.«

اخبار

امدادرسانی به بیش از ٢ هزار نفر
ایران / مجتبی خالدی، سخنگوی جمعیت هلال احمر 
با اشاره به شرایط جوی ناپایدار در 17 استان از ادامه 
امدادرسانی در جاده های کشور خبر داد و گفت: »در 5 
روز گذشته یعنی از دوم تا روز گذشته به ۲ هزار و ۲۶5 

نفر گرفتار در برف و کولاک امدادرسانی شد.«

 کانون 
نمی تواند 

آموزش های 
بیشتری 

ارائه دهد، 
زیرا شخصی 

که حداقل 
135 واحد 

را گذرانده و 
نهایتاً نمره 

۲.76 صدم 
گرفته در 100 
یا 50 ساعت 
آموزشی که 
کانون ارائه 

می دهد، قرار 
نیست که از 

نمره ۲.76 به 
نمره ۲0 برسد

اول تا هفتم اســـفند ماه بـــه نام هفته 
اســـتقلال وکیـــل مدافـــع شـــناخته 
می شـــود. به مناســـبت همیـــن هفته 
نشســـتی مطبوعاتـــی در کانون وکلای 
مرکز برگزار شد و رئیس و نایب رئیس 
این مرکز بـــه گفت وگو بـــا خبرنگاران 
وکلای  کانـــون  رئیـــس  نشســـتند. 
دادگستری مرکز در بخشی از سخنان 
خود در این نشســـت خبـــری به افت 
علمی در کارآموزان وکالت اشاره کرد و 
مدعی شد: »اگر قانون تسهیل اصلاح 
نشود ما همچنان لیسانسیه های بیکار 
را بـــه وکیل بیـــکار تبدیـــل می کنیم«. 
امـــا افـــت علمـــی کارآمـــوزان وکلا چه 
آسیب هایی می تواند به همراه داشته 
باشـــد و چرا این همه بر استقلال وکلا 

تأکید می شود؟

قانون تسهیل وکالت چیست؟
منظـــور از اصلاحیه تبصـــره ماده یک 
قانـــون کیفیـــت اخـــذ پروانـــه وکالت 
دادگستری این است که تمامی شرکت 
کننـــدگان در آزمـــون وکالـــت چنانچه 
حداقل 70% میانگیـــن امتیاز نفر اول 
همان آزمون را کسب کرده باشند، در 

آزمون پذیرفته خواهند شد.
بهنام حبیب زاده مؤمن، رئیس کانون 
وکلای دادگســـتری مرکـــز با اشـــاره به 
وکلای  کانـــون  اســـتقلال  ســـالروز 
دادگستری می گوید: »استقلال کانون 
وکلا بـــرای حاکمیت قانون در کشـــور 
اســـت و تضمیـــن دادرســـی منصفانه 
مرهون قاضی و وکیل مستقل است.«

وی ادامـــه می دهـــد: »کانـــون وکلای 
دادگســـتری همواره تـــلاش می کند، 
خدماتـــی را به شـــهروندان ارائه کند. 
برهمین اســـاس در ســـال 140۳، 17۲ 
هزار مشـــاوره رایگان توسط 800 وکیل 
به افراد نیازمند برای توسعه عدالت در 
کشـــور در محل های مختلف از جمله 

زندان ها ارائه شده است.«
رئیس کانون وکلا با بیان اینکه در سال 
140۳ حدود ۳۳00 وکالت تســـخیری و 
حدود هزار پرونـــده معاضدت قضایی 

ح کرد رئیس کانون وکلای مرکز همزمان با روز استقلال وکیل مدافع مطر

وکیل کالای لوکس نیست
توســـط وکلای دادگســـتری ارائه شده 
اســـت، می گویـــد: »در اجـــرای قانون 
تســـهیل در ســـال 140۳ حدود ۳ هزار 
و 100 کارآمـــوز داشـــتیم و ســـه نوبـــت 
آزمون اختبار برگزار کردیم. همچنین 
در بحث کارآمـــوزی و قانون تســـهیل 
همـــواره اعـــلام کرده ایم، وکیـــل باید 
صلاحیت شایســـتگی و اعتبار داشته 
باشد و ســـرباز عدالت باشـــد و قانون 
تســـهیل با از بین بردن شاخص های 
علمی و کارشناســـی به قلـــب عدالت 
صدمه زده اســـت و شـــاهد هســـتیم 
برخـــی از ورودی های بعـــد از تصویب 
قانـــون تســـهیل در یـــک یـــا دو درس 
برگه های خود را خالـــی تحویل داده و 
میانگین چهار از بیست داشتند و این 
نشان دهنده افت علمی در کارآموزان 
وکالت اســـت که به نهاد وکالت ضربه 

می زند.«

وی ادامـــه داد: »178 نفـــر وکیـــل بـــه 
نســـبت صد هزار نفر در قانون برنامه 
هفتم توســـعه پیش بینـــی و در همین 
سال اول محقق شـــده و ما با ناترازی 
در وکالت مواجه هســـتیم و اگر قانون 
تســـهیل اصلاح نشـــود رونـــد تبدیل 
لیسانســـیه های بیکار به وکیـــل بیکار 
ادامـــه خواهد داشـــت، کـــه صدمات 
جبـــران ناپذیـــری را بـــه نهـــاد وکالت 
خواهـــد زد. ادعای انحصـــار در کانون 
وکلا یک ادعای خلاف اخلاق اســـت و 
امیدواریم با حمایت مجلس شـــورای 
اسلامی و دولت در سال آینده بتوانیم 

قانون تسهیل را اصلاح کنیم.«

 نمره دو را نمی توانیم
به 20 برسانیم

دکتر وحید قاسمی عهد، نایب رئیس 
کانون وکلای دادگستری مرکز و وکیل 

پایه یـــک دادگســـتری با بیـــان اینکه 
نهاد وکالت خدماتی عمومی را به نام 
حق دفاع یـــا ارائه مشـــاوره در اختیار 
شـــهروندان قرار می دهد، به »ایران« 
می گوید: »اســـتقلال یکـــی از اصولی 
است که همواره در همه جوامع و وکلا 
در سراسر دنیا مورد تأکید قرار دارد. در 
تمام منشورهای اخلاقی و قوانین وکلا 
در سراسر دنیا اصل اســـتقلال اولین 
اســـت. اما چرا این اصل مهم اســـت، 
در یک مفهوم ساده یعنی اینکه وکیل 
بتواند به طور مستقل وظایف خودش 
را انجام بدهد. اگـــر وکیلی تحت تأثیر 
هر نوع فشـــاری قرار داشـــته باشـــد، 
نمی توانـــد تکالیف خـــودش را انجام 
بدهد و به همین جهـــت خدمتی که 
ارائه می دهد خدمـــت کاملی نخواهد 
بود. وکلا در سوگند وکالت می خوانند 
که راســـتی و درســـتی را ســـرلوحه کار 

خود قرار بدهند و یکـــی از معیارهای 
درســـتی همین ارائه خدمات درست 
به مردم اســـت. به همیـــن جهت در 
همه دنیا تأکید بر استقلال وکلا وجود 
دارد.« نایب رئیس کانون وکلا با اشاره 
به افـــت علمـــی کارآمـــوزان وکالت در 
کشـــور ادامه می دهد: »یکـــی دیگر از 
اصول پذیرفته شـــده در شغل وکالت 
شایســـتگی علمـــی، یکی از مـــواردی 
که مـــورد تأیید قرار گرفتـــه در اخلاق 
حرفه ای و مقـــررات همیـــن موضوع 
اســـت که وکلا باید شایســـتگی علمی 
داشته باشند. برای همین در سراسر 
دنیا معیارهای علمی وجود دارد. برای 
مثال در آمریکا بـــرای قبولی در آزمون 
وکالت در 50 ایالت موجـــود، فرد باید 
نمره دوازده و نیم یا 14 از ۲0 را کســـب 
کند و حتی وقتی شـــخص وکیل شد، 
باز هم این آموزش ها قطع نمی شود. 
به همین جهـــت کانون هـــای وکلا در 
 سراسر دنیا کلاس هایی تحت عنوان
cle (continiuing legal education) 
برگزار می کنند در انگلســـتان هم تحت 
cpe (continiuing profe�  عنـــوان
sional education) برگزار می شود 
و اگر وکیلـــی در این دوره ها شـــرکت 
نکند، ممکن است پرونده وکالت خود 
را از دست بدهد؛ در کشورمان یکی از 
تخلفات انتظامی که می تواند وکیل را 
از شـــغل وکالت معلق یا منفصل کند 
فقدان دانش کافی است اما در حال 
حاضر برای وکلای ما معیارهای علمی 
برای ورود به حرفه و شـــغل وکالت از 
بیـــن رفته اســـت. آخریـــن قبولی در 
سال 140۳ (۲.7۶) بوده این در حالی 
است که کانون نمی تواند آموزش های 
بیشـــتری ارائه دهـــد، زیرا شـــخصی 
که حداقـــل 1۳5 واحـــد را گذرانده و 
نهایتـــاً نمـــره ۲.7۶ صـــدم گرفته در 
100 یا 50 ســـاعت آموزشـــی که کانون 
 ارائه می دهد، قرار نیست که از نمره

۲.7۶ بـــه نمـــره ۲0 برســـد. بنابراین 
کانون های وکلا وظیفـــه دارند، نیروی 
انسانی وارد بازار کار کنند که حداقل 

استانداردها را داشته باشد.«
قاسمی عهد در پاســـخ به این سؤال 
که ایـــن ضوابـــط را چـــه کســـی باید 
تعیین کنـــد، می گوید: »در گذشـــته 
طبـــق تبصره مـــاده 1 قانـــون کیفیت 
اخذ پروانه وکالت، کانون وکلا، رئیس 
دادگاه استان و رئیس دادگاه انقلاب 

استان تصمیم گیری و ظرفیت را اعلام 
می کردنـــد. در حال حاضـــر مجلس 
قاعده ای مقـــرر کـــرده و می گوید که 
هر فـــردی 70 درصد میانگیـــن امتیاز 
نفـــر اول را کســـب کند، قبول شـــده 
محسوب می شود یعنی برخلاف تمام 
آزمون های دنیا نمـــره قبولی و ردی و 
کف نمره در اینجا وجود ندارد. یعنی 
اگر روزی یک درصد برتر نمره 5 بگیرند 
کســـی که با نمره یک هم قبول شده 
جـــزو قبول شـــده ها قـــرار می گیرد و 
متأسفانه این نقص به قانون تسهیل 

برمی گردد.«

حق الوکاله ها خیلی بالا نیست
امـــروزه افـــراد بـــرای کوچک تریـــن 
مشـــکل حقوقـــی در جامعـــه ممکن 
اســـت نیازمند اســـتفاده از خدمات 
مشاوره حقوقی باشند اما هزینه های 
جلســـه های مشـــاوره وکلا به اعتقاد 
بســـیاری از مردم هزینه هـــای بالایی 
است که متأســـفانه نظارتی هم روی 
آن وجود ندارد. همین موضوع باعث 
شـــده تا افراد برای دریافت مشـــاوره 
حقوقی به ســـراغ وکلا رفتن را لوکس 
و گرانقیمت بدانند و ترجیح دهند از 
خدمات مشاوره حقوقی ارزان تر و در 

دسترس تری استفاده کنند.
نایب رئیس کانون وکلا معتقد است، 
میزان حـــق الوکاله را قانـــون عرضه و 
تقاضا تعییـــن می کنـــد، او می گوید: 
»تردیدی نیســـت که وکالت در حوزه 
میزان حق الوکالـــه مانند همه بازارها 
از قانون عرضه و تقاضا پیروی می کند. 
شـــخصی که پرونـــده ای 100 میلیاردی 
دارد، خودش هم راضی اســـت که 10 
میلیارد یا مبلغ بالایی را پرداخت کند 
و مالش حفظ شود. به همین جهت 
در برخـــی از موارد ممکن اســـت حق 
الوکاله بالا باشد اما درعموم مباحث 
و پرونده های ساده ای که مردم با آن 
درگیر هســـتند مثل طـــلاق، مهریه، 
مزاحمت همســـایه، توهین و اهانت 
و.... آن قدر حق الوکاله پایین است 
که یا وکیل قبول نمی کند و اگر قبول 
کند هم مبلغ پایینی دریافت می کنند، 
ولی فرامـــوش نکنید، این ریشـــه در 
قانون عرضه و تقاضـــا دارد و در همه 
جا به همین صورت اســـت و با تعیین 
تعرفه و اینکه بگوییم چه قدر بگیرید، 

مشکلی حل نخواهد شد.«

گزارش

سمیه افشین فر
روزنامه نگار
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